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Modifiquen el Pla 
General de la Jonquera 
per poder fer un parc 
• La Jonquera.— El ple de l'Ajun
tament de la Jonquera va aprovar 
ahir per unanimitat modificar pun
tualment el Pla General perquè els 
terrenys del Prat del Molí, al costat 
de la guarderia, siguin qualificats 
com a zona verda i així s'hi pugui 
fer un gran parc de 6.000 metres 
quadrats. L'alcalde, Josep Rigau, 
va insistir en la necessitat del pro
jecte, sobretot donada la manca de 
zones verdes al nucli urbà. Rigau va 
explicar que' els terrenys s'havien 
aconseguit després d'haver fet una 
permuta amb una parcel·la munici
pal de 400 metres quadrats. L'alcal
de va destacar també que l'adqui-
sió de l'espai on es farà el parc no 
havia costat res al poble. / E.P. 

El ple de Torroella 
aprova Tenderroc 
d'un magatzem 
• Torroella de Montgrí.— El ple 
de l'Ajuntament de Torroella de 
Montgrí va aprovar dimarts l'en
derrocament d'un magatzem situat 
a la carretera de l'Estartit en un pe
ríode màxim de 60 dies. L'acord es 
va prendre després d'estudiar els 
informes dels equips tècnics de l'A
juntament i de l'actual usuari, la so
cietat Casa Dames SA. El propie
tari del magatzem havia instat l'ex
pedient de declaració de ruïna, 
però l'arrendatari va interposar un 
recurs de reposició contra el decret 
signat l'octubre passat. El recurs va 
ser estimat parcialment, però a mit
jan gener el propietari va tomar a 
demanar la declaració de ruïna. El 
ple va acordar l'enderroc donat que 
els informes tècnics coincidien que 
les bigues del local presentaven es
querdes irreversibles i que l'estat 
d'avançada corrosió no permet cap 
més altemativa. / LL.B. 

Acorden crear el 
Patronat Municipal de 
Turisme de Roses 
• Roses.— El ple de l'Ajuntament 
de Roses va aprovar dimarts a la nit 
per unanimitat la creació d'un Pa
tronat Municipal de Turisme, amb 
la finalitat de promoure activitats 
turístiques al municipi. Segons el 
regidor de Turisme, Josep Pagès, 
els estatuts de l'entitat s'han basat 
en els que són vigents en altres mu
nicipis. El patronat funcionarà de 
manera autònoma, serà gestionat 
per sis membres del Consistori i hi 
haurà representants del sector tu
rístic. El regidor de l'oposició, de 
CiU, Josep Alemany va preguntar 
per quin motiu no està previst que 
al patronat hi hagi representants de 
la Confraria de Pescadors. Pagès va 
respondre que els pescadors no ha
vien mostrat interès per integrar-
s'hi./LL.F. 

MEDI AMBIENT 

Aspecte exterior de l'empresa Viosa, que la GeneialiUL havia investigat per si hi havia fuites de gasos. Foto: Maoel Lladó. 

Veïns de Celrà recullen signatures 
contra les químiques del polígon 

Volen que s'eliminin les fuites de gasos 
JOFRE FERRER 

• Celrà.— Diferents particulars i empresaris de Celrà 
han iniciat una recollida de signatures perquè les au
toritats i les empreses químiques del polígon industrial 
solucionin els problemes de fuites de gasos de les in
dústries, que, segons afirmen, es produeixen esporàdi

cament. L'alcalde de Celrà, Bartomeu Bemabeu, asse
gura que les fuites de les químiques han disminuït molt 
els últims anys i que s'ha encarregat un estudi per re-
duir-les encara més. Segons fonts municipals, el 16 de 
febrer es va produir una explosió lleu a la fàbrica Vio
sa però no es té coneixement de cap altre incident. 

Là idea de la recollida de signa
tures va ser de la família Olivan, 
propietària del concessionari Seat 
del polígon, i uns setanta veïns i 
empresaris de la zona ja han signat. 
Els treballadors de l'empresa Pells 
Quintana, que està situada al cos
tat de l'empresa química Viosa, 
afirmen que sovint senten pudors 
àcides com de clor, que a determi
nades persones els provoca que els 
plorin els ulls, i es queixen que als 
cotxes aparcats a la zona els surten 
taques mats, com fetes amb àcid, a 
la pintura. Diversos veïns de la 
zona asseguren que senten molt so
vint pudors molestes, que, segons 
ells, els produeken mal de cap. 

Miquel Bosch; propietari dels vi
vers Tram Vegetal de Cehrà, asse
gura que el 1986 una fuita de pro
ductes químics va afectar les seves 
plantes. «La fuita va deixar tot un 
camp de blat de moro desfullat i 
també va fer caure les fuUes de les 
plantes del viver. Els gasos van 
afectar una zona molt determinada 
i les anàlisis de les fulles fetes per 
l'associació dé viveristes van deter

minar que les plantes no patien cap 
malaltia», explica Miquel Bosch. 
En aquella ocasió el PSC va denun
ciar a la Generalitat l'empresa Vio
sa. La investigació corresponent va 
dictaminar que els residus que 
eirietia Viosa no eren tòxics ni pe
rillosos per a la salut. 

Pompeu Pascual, delegat de Sa
nitat a Girona, va explicar que 
s'han fet gestions per esbrinar d'on 
procedeixen les olors, però que són 
difícils de localitzar perquè les fui
tes es produeixen de forma esporà
dica i no s'ha pogut determinar qui
na empresa les provoca. Pascual va 
destacar que des de fa temps no es 
tenen notícies que es produeixin 
emanacions de gasos al polígon. 

Bartomeu Bemabeu, alcalde de 
Celrà, ha manifestat que el proble
ma de les fuites de les indústries 
químiques establertes al polígon 
havia estat important fa uns tres 
anys. «Però ara s'ha reduït de for
ma molt important», assegura. Se
gons Bemabeu, l'Ajuntament ha 
encarregat a l'Entitat Col·laborado
ra de l'Administració (ECA) un es

tudi per determinar quines empre
ses tenen fuites. 

Segons fonts municipals, el 28 de 
desembre passat es va produir un 
incendi a la fàbrica Viosa en caure 
guspires d'una soldadura sobre uns 
sacs, però no es va produir cap fui
ta. À la mateixa fàbrica es va pro
duir una explosió en una canonada, 
el 16 de febrer, en produir-se una 
mescla massa ràpida d'àcid sulfúric 
amb hidròxid sòdic. El soroll de 
l'explosió va alarmar les factories 
veïnes, però l'accident no va causar 
danys importants ni fuites. 

El gerent de la junta de compen
sació del polígon creu que la qües
tió de les fuites està sota control. 
Planas assegura que el polígon té 
interès a evitar que vinguin més 
químiques i afirma que s'han posat 
«filtres» per dissuadir-les d'esta
blir-se a la població, però assegura 
que el problema de fons és de l'Ad
ministració. «Han de ser la comis
sió d'Activitats Classificades i l'A
juntament els que han de controlar 
les indústries, però no tenen prou 
mitjans tècnics», afirma Planas. 

Aprovades les bases 
del concurs d'idees 
per al port 
esportiu de Begur 

ALBERT VILAR 
• B^ur.— El ple de l'Ajuntament 
de Begur va aprovar dimarts a la 
nit, amb els vots dels dos gmps, les 
bases del concurs d'idees per a la 
promoció i constmcció d'un port 
esportiu a la platja del Racó, pre
vist en el Pla General. Els partici
pants en el concurs, que poden ser 
grups de professionals o empreses 
públiques, hauran de presentar els 
seus avantprojectes abans de la una 
del migdia del 10 d'agost d'aquest 
any. Las bases han estat redactades 
pels serveis tècnics i jurídics de l'A
juntament, que impulsa el projecte. 
El nou port tindrà una superfície 
total de 18.000 metres quadrats, i 
una capacitat per a uns 700 vaixells, 
de diverses eslores. Els avantpro
jectes han de preveure la concepció 
general del port i han d'incloure es
tudis sobre, entre altres coses, els 
serveis complementaris, els acce-
sos, la repercussió sobre el medi 
ambient, la dinàmica litoral, els 
mitjans per evitar la contaminació 
de l'aigua, la rendibilitat econòmi
ca i alternatives de promoció, ges
tió i explotació del projecte. 

Tots els avantprojectes presen
tats seran oberts el dia 13 d'agost, 
a les 12 del migdia, a la sala de ses
sions de l'Ajuntament i, del 16 al 30 
del mateix mes, seran exposats al 
públic en un local municipal. El ju
rat, presidit per l'alcalde, Carles Al
sina, farà públic el seu veredicte so
bre el projecte seleccionat el mes 
de setembre i el proposarà al ple de 
l'Ajuntament. El guanyador del 
concurs tindrà sis mesos per redac
tar el projecte definitiu. L'alcalde 
va dir que, si no hi ha problemes, 
el port estarà acabat de constmir 
abans de quatre anys. 

El pressupost 
municipal de Caldes 
supera els 210 milions 
• Caldes dé Malavella.— L'Ajun
tament de Caldes^ va aprovar di
marts un pressupost de 210.205.151 
pessetes per a l'exercici de 1990, 
que representa un increment d'un 
divuit per cent respecte del pressu
post de l'any passat. Les principals 
inversions que l'Ajuntament ha 
programat per aquest any són la ur-
banit2:ació de la plaça de la Creu i 
del carrer de Girona, la construc
ció d'un dipòsit d'aigua potable, i 
les obres de condicionament del 
gmp d'habitatges Canigó. A més, 
s'ha previst adquirir aparells de ra-
diocomunicació per a la localitza
ció del metge d'urgències, i la se-
nyalitíació indicativa dels punts ur
bans considerats d'interès. El nivell 
d'endeutament arribarà aquest any, 
segons va explicar l'alcalde. Lluís 
Comalada, al quinze per cent. / x.s. 

^^i 

Ajuntament de 
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L'Ajuntament reunit en sessió plenària de data 15.02.90 acordà: 
Ir. .SUBSTITUIR e l sistema de COOPERACIÓ previst per a l'execució del planejament 
del Sector Industrial Torre Mirona, pel de COMPENSACIÓ i, sotmetre aquesta modifica
ció a informació pública pel termini de 15 DES d'acord amb el que determina l'art. 38 del 
Reglament de Gestió Urbanística. 
2n. APROVAR INICIALMENT la modificació del Pla Parcial d'aquest Sector Industrial, 
la qual ha estat formulada d'iniciativa particular i, sotmetre-la a informació pública pel ter
mini d'UN MES segon^ que preveu l'art. 6.3 de la Llei 3/84 de Mesures d'Adequació de 
l'Ordenament Urbanístic a Catalunya. 
Als efectes previstos a l'art, 27.3 de la Llei del Sòl es defineix com a àmbit afectat per la 
suspensió de llicències l'àrea compresa entre els següents límits; al Nord, Ctra. N-141; al 
Sud, Ctra. de Girona a Vilablareix; a l'Est, riera Massana i Autopista A-7 i, a l'Oest, límit 
del terme municipal, adjacent àl municipi de Bescanó. - ^̂ ^̂  ̂ 2 de febrer de 1990 

L'ALCALDE, 
SALVADOR SUNYER IAIMERIC 

MARBNOS S.A. 
Es posa en públic coneixe
ment que donant compUment 
al que disposa l'article 86 de 
la Llei de Societats Anònimes, 
aquesta empresa ha canviat 
el seu domicili de Torelló 
(Barcelona), C/ Sant Antoni 
17, a Tossa de Mar, C/ Enric 
Granados, 6. 

POLÍTICA 

Manel Ibarz, militant d'UDC, 
substituirà Recasens com a cap 
dels serveis de Comerç i Turisme 

PATRIMONIAL CALIXTO, S.A. 
De conformitat amb la Llei, es fa públic que 
la Junta General d'Accionistes d'aquesta 
Societat ha acordat: 
Ir. Canviar la denominació social per la de 
•HOTEL 6REV0L S.A." 
2n. Traslladar el domicili social a Llanars 
(Girona), Urbanització Les Saletes, s/n 
3r. Ampliar l'objecte social amb activitats 
pròpies de la indústria hotelera, similars i jar
dineria. 

CONSELL D'ADMINISTRACIÓ 

P.A. 
• Girona.— L'advocat Manel 
Ibarz, militant d'Unió Democràtica 
de Catalunya, serà, tot i que enca
ra no ha estat nomenat oficialment, 
el nou cap dels Serveis Territorials 
de Comerç, Consum i Turisme a 
Girona, en substitució de Josep M. 
Recasens, que deixa el càrrec per 
incorporar-se com a coordinador 
territorial del mateix departament 
a Barcelona. Recasens substituirà 
Enric Pareta, cap dels Serveis de 
Barcelona, que plega per motius de 
salut i que havia deixat el mateix 
càrrec a Girona el gener de 1988. 
Josep M. Recasens va explicar ahir 

que el canvi d'àmbit territorial «és 
un repte ja que les comarques de 
Barcelona tenen una problemàtica 
molt diferent que les de Girona». 
Recasens deixarà definitivament 
Girona i s'incorporarà a Barcelona 
el 12 de març vinent. 

El delegat de Governació a Gi
rona, Xavier Soy, no va voler ahir 
ni confirmar ni desmentir que Ma
nel Ibarz, que figurava a la llista de 
CiU a les eleccions generals del 29 
d'octubre de 1898, sigui la persona 
que ocuparà el càrrec de cap dels 
Serveis Territorials de Girona. 
Ibarz no va poder ser localitzar ahir 
per aquest rotatiu. 
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